
Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

 Raad van Bestuur - 18/06/2019 

Verslag 

Informele Nederlandse versie van het verslag, vertaald via het “DeepL” software voor het 
gemak van Nederlandstalige leden van de RvB. De officiële versie blijft de Franstalige. 

Aanwezig: 

Gisele Marlière GM 

Pierre Gyselinck PG 

Verontschuldigd 

Veerle Van Den Eede VVDE 

Peter Schlembach PSCH 

Emilie De Smet EDS 

Thomas Dabeux ThD 

Secretariaat : 

Véronique  Duchenne VDE 

Khadija Bensalah KBH 

Olivier Magritte OME 

01) Goedkeuring van de verslagen van:  

a) 28/02/2019 

b) 19/03/2019 

c) 02/04/2019 

d) 14/05/2019 

• OME verklaarde dat zij de notulen van 19/03/2019 had voltooid en dat de 
notulen van 28/02/2019 aan het eind van de week zouden worden afgerond. 
Zij zullen op de agenda van de vergadering van september staan. 

• De notulen van 2/04 en 14/05 zijn zonder verzoek tot aanpassing 
goedgekeurd. 

• In verband met de opvolging van de vorige notulen lichtte GM toe dat zĳ 
Ouiam Messaoudi, secretaris-generaal van ASPH, had gevraagd naar de 
UBO-regelgeving: de lĳst van bestuurders moet bĳgewerkt zĳn en moet ook 
vermeld worden in het UBO-register, dat beheerd wordt door de Algemene 
Administratie van de Schatkist van de FOD Financiën. Messaoudi wees er ook 
op dat de CA-notulen binnen een maand moeten worden geschreven. 

• OME merkt op dat de lijst van bestuurders werd gepubliceerd in het Belgisch 
Staatsblad na de verkiezing van de Raad van Bestuur in februari 2018. Zodat 



we ons daarop kunnen baseren... Het is alsof we het werk twee keer doen.... 
Hij bevestigt dat het gedaan zal worden... 

• VDE vraagt welke PV-eisen er in de vzw-wetgeving zijn opgenomen 

• OME antwoordde dat het al lang niet meer in deze wetgeving voorkomt, maar 
dat normaal gesproken wordt bepaald dat de notulen worden ondertekend 
door een lid van de raad van bestuur en blad voor blad in een register worden 
geplakt. Dit register moet ter beschikking worden gesteld van de leden van de 
GA, die het op verzoek moeten kunnen raadplegen.  

• Hij verduidelijkte dat de overeenkomst die was bereikt vanaf het moment dat 
de website operationeel werd, was dat de PDF van elke goedgekeurde PV op 
het gereserveerde deel van de BDF-website zou worden geplaatst, dat elk 
bestuurslid toegang heeft tot de PDF van elke goedgekeurde PV en dat de 
handtekening van een bestuurslid dus niet vereist is. Als een lid van de GA 
dat wenst, kan hij er ook toegang toe krijgen. 

• PG vestigt de aandacht op het feit dat in de Nederlandse versie van de 
notulen "Magritte" "madame" is.... 

o OME merkt op dat zijn familienaam door Nederlandstaligen vaak wordt gezien 
als de voornaam "Margriet". DeepL doet duidelijk hetzelfde. Hij dringt erop 
aan dat het "authentieke" verslag het verslag is dat is geschreven in de 
moedertaal van de persoon die het schrijft. Hij stelde voor een vermelding toe 
te voegen aan het begin van de PV "Vertaald via DeepL, de officiële PV is de 
Franse versie". 

02) UNCRPD - COSP NY - 11-13/06/2019 

a) Verklaring van België 

• GM is van mening dat de verklaring niet erg consistent was en dat de 

verwijzing naar de situatie van vrouwen in het Waalse Gewest niet 

bijzonder relevant was. 

• OME merkt op dat het secretariaat de afgelopen jaren de definitieve versie 

had ontvangen voordat de delegatie vertrok. Het "vrouw"-aspect stond niet 

in de versie die ons oorspronkelijk werd voorgelegd... 
• De Raad concludeert dat het noodzakelijk zal zijn om gebruik te maken 

van een vergadering met Gauthier Cocle of Joachim Lommelen om hen 

eraan te herinneren om de "definitieve" versie voor het begin te 

verspreiden. 

b) Notulen: PG + ThD 

• GM merkt in het verslag van ThD op dat zij voorstelt dat het BDF in de 

toekomst een side-event organiseert.  

i. OME vindt dat interessant. Dit zal echter een grote logistieke 

inspanning vergen, omdat het in New York plaatsvindt... De steun 

van de Permanente Missie van België bij de Verenigde Naties is 

nodig... 

ii. PG is van mening dat in dit geval moet worden voorzien in de 

aanwezigheid van een lid van het secretariaat ter plaatse. 

iii. GM stelt voor om dit in de inhoud van de vergaderingen met de 

volgende minister op te nemen. 

• GM, nog steeds in het rapport van ThD, wijst op zijn verzoek om het 

gebruik van Twitter te gebruiken. 

i. VDE stelt voor om Frederik Van De Perre te vragen om na te 

denken over de praktische haalbaarheid en er samen met ThD 

tegen september aan te werken. 

• PG was aangenaam verrast door het verschil tussen plenaire en zij-
evenementen. Hij heeft deelgenomen aan vele nevenactiviteiten en was 
afwezig in de plenaire vergadering voor de slotzitting. 



• PG vroeg om in dankbaarheid te schrijven aan de Permanente Missie: aan de 
heer Cooreman. 

c) EG Gebeurtenis aan de zijkant: PG-interventie 

• PG legde de context van zijn interventie uit. Hij is van mening dat alles 

goed is gegaan... 

d) EG-bijeenkomst: interventie Joachim Lommelen 

03) UNCRPD - 10 jaar van de Conventie: actieproject, 

tweede semester. 

• GM waardeert  
o het zoeken van een BDF-vergadering + bijbehorend advies met  

▪ de voorzitter van de vergadering  
▪ de minister-president  

o VDE schrijven we naar trainers en onderhandelaars op verschillende niveaus: 
▪ Bxl-Hoofdstedelijk Gewest: Uitdaging, PS, Ecolo, CD&V, Open VLD, 

Open VLD  

• GM geeft de naam van Raphaël Jehotte van Rudy Vervoort. 

Aan de MR-kant, neem contact op met mevrouw Pottiez. Aan 

de Ecolo kant, geen idee 

• GM wees erop dat de samenwerking met de adviesraden voor 
Brussel zeer onduidelijk is. 

• Het blijkt uit de uitwisseling dat...: 
o De COCOM-adviesraad wordt ontbonden. 
o De COCOF-adviesraad zou worden opgenomen in het 

kader van Iriscare, maar vraag Michel Magis om 
opheldering over de volgende punten. 

o Het advies van VGC advies, de informatie is onzeker: 
zie met Scarlett Renoirte en Sjoert Holstacker... 

▪ Waals Gewest 

• GM geeft de naam van Gille Doutrelepont... 
▪ Federatie Wallonië-Bxl: dit zal gebeuren in het kielzog van RW en 

RBxl-Hoofdstadt. 
▪ Vlaamse Gemeenschap: de besprekingen zijn aan de gang. Er zijn 

nog geen formele onderhandelingen gaande: wacht op de benoeming 
van een trainer. 

▪ Duitstalige gemeenschap: de regering wordt gevormd. In overleg met 
Peter als "adviesraad" gaan we verder. 

o OME, parlementen worden opgericht, maar geen vergaderingen tot half 
oktober... 

o GM stelt voor om de voorzitters van de vergaderingen en de voorzitters of 
opleiders van de ministers aan te schrijven met een formulering als: "Gezien 
het belang van het gebied van de handicap, staan wij tot uw beschikking...". 

o GM vroeg het secretariaat om Michel Mercier te bellen voor uitleg. Het 
secretariaat is dat van ARAP. Er is Caroline Ducenne (voormalige 
"Caregivers") aanwezig 081840210 

04) EDF AGA - Brussel - 01-02/06/2019 - 01-

02/06/2019 

a) Notulen: PSch - ThD - PG 
• GM zegt dat zij het perspectief van ThD waardeert, wat helaas mijn 

standpunt over de werking van de jaarlijkse algemene vergaderingen van 



het EDF bevestigt. Zij steunt haar voorstel om 3 uur statutaire 

vergaderingen te houden, gevolgd door workshops. 

• GM merkt op dat geen enkele deelnemer de evaluatie heeft afgerond. Als 

het nog steeds mogelijk is, zal OME een project maken, het voorleggen 

aan PG, ThD en PSch en ThD vragen om het te sturen. 

• VDE: ThD en PSch hebben zich onthouden van stemming over het punt 

van de controle op de naleving van de statuten door de lidorganisaties, wat 

wordt er gedaan? 

• - GM vindt dat we moeten wachten. We zullen het in de herfst zien. Het 

kan nodig zijn de statuten van het BDF aan te passen om aan de eisen van 

EDF te voldoen. Als we moeten zeggen "hoofdzakelijk samengesteld uit 
personen met een handicap", moeten we er rekening mee houden dat het 

voor ons zeer moeilijk zal zijn om na te gaan of de leden van de instanties 

gehandicapt zijn of niet.  

• VDE legde uit dat Maureen Piggot gevraagd had om een persoon in de 

Raad van Bestuur te hebben die ondersteuning nodig had. Dit werd 

geweigerd. Dit is nogal paradoxaal in relatie tot het verzoek om meer dan 

50 procent van de mensen met een handicap in de procedure te betrekken. 
b) CEDAW Seminar: OME - KBH 

• OME legt uit  

i. Dat hij het woord nam in het tweede panel dat gewijd was aan de 

methodologie van het schrijven van de vragenlijst. 

ii. dat de presentatie van het BDF goed werd gewaardeerd, althans 

door de EDF-medewerkers (Marine Uldry en An-Sofie Leenknecht.)  

iii. de interventies van de andere panelleden kwamen niet overeen met 
wat aanvankelijk was gevraagd: zij spraken over de inhoud, 

namelijk over de status van vrouwen in Zwitserland en Letland en 

niet over de werkmethode die door hun raad was opgezet 

iv. de toegestane tijd liet geen ruimte voor vragen en antwoorden! 

• OME betreurt het dat Ana Pelaez na het eerste panel uit de zaal is 

verdwenen... Terwijl zij de initiatiefnemer van dit seminarie was... 

05) EDF - Prioriteiten voor personen met een handicap 

voor het Roemenië-Finland-Kroatië-Trio  

• De OME legde uit dat EDF de leden van de raad van bestuur om feedback had 
gevraagd over de ontwerp-standpuntnota van het EDF over het actieplan van het trio. 

• Hij legde uit dat het secretariaat een vertraging van enkele dagen had gevraagd en 
gekregen.  

• Hij herinnerde aan de algemene inhoud van de verzoeken van het secretariaat: 
o Herformulering van een alinea met betrekking tot het EDC 
o Toevoeging van twee punten met betrekking tot de sociale rechtenpijler 

• Marie Deninghaus stuurde een bedankboodschap waarin ze zei dat ze aan het 
integreren was... 

06) CEDAW - Ontwerplijst van punten: stand van de 

uitvoering 

• Khadija lichtte het geplande verloop van de bijeenkomst toe. Zij zal een Powerpoint 
over de methodologie en een klein CV van de professor voorbereiden. 

• GM geeft twee Waalse organisaties die geïnteresseerd zouden kunnen zijn: ARAP en 
Femmes Prévoyantes socialisten (Linda Culot). In Brussel is het werk vooral gericht 
op het thema van de seksuele bijstand. 

Commenté [MO1]: Is het « neutraal » genoeg zo? 



• Khadija, legt uit dat we de rest van het proces via e-mail zullen uitwisselen. We 
zouden eind juli een reeks vragen sturen, eind augustus een ontwerp maken en eind 
september de laatste hand leggen aan het project. 

• PG wees erop dat hij er niet zeker van was dat hij aanwezig zou kunnen zijn omdat 
de Leopold II-tunnel vanaf 28 juni, de hele zomer lang, gesloten zou zijn. 

07) CSA - Toegankelijkheidshandvest voor kwaliteit - 

Toezichtgroep 05/06/2019: OME-verslag 

• OME geeft een samenvattend verslag van de door de CSA georganiseerde 
"Kwaliteitshandvest"-vergadering. 

o Helaas hebben de discussies over de verantwoordelijkheden van 
contentproducenten (tv-zenders) en distributeurs (Proximus...) veel tijd in 
beslag genomen. 

o Als gevolg daarvan konden de aspecten "gebarentaalvertaling" en 
"audiobeschrijving" niet worden behandeld. Een nieuwe vergadering zal 
worden gehouden op 2 juli van 10u tot 12u. 

o Sommige vertegenwoordigers van producenten en omroepen hebben het 
belang van deze aspecten al gebagatelliseerd....... 

o Wie kan daar zijn? 

• GM: het is een goed verslag dat onze betrokkenheid en het nut van het BDF in relatie 
tot verenigingen aantoont. De Raad van Bestuur bevestigde de delegatie naar OME 
om de BDF op de vergadering te vertegenwoordigen. 

• OME legt uit dat de doventolken voor doventolken zorgden, die in LSF en niet in 
LSFB tekenden. Hij zal mevrouw Devalet vragen naar de mogelijkheid om Franse 
gebarentolken te gebruiken wanneer er geen andere mogelijkheid is. 

• OME zei dat hij dit aan het eind van de bijeenkomst met mevrouw Demartin 
(Vrienden van de Blinden) heeft besproken over de toegankelijkheid van 
televisieprogramma's voor andere soorten handicaps, in het bijzonder het 
gemakkelijk te lezen en te begrijpen gedeelte. Zij zullen ervoor zorgen dat deze 
kwestie tijdens de volgende vergadering aan de orde komt, niet voor dit handvest, 
maar voor verdere werkzaamheden. 

08) ERA - Opleidingscyclus "Rechten van personen met 

een handicap": evaluatie 

• OME legde uit dat dit slechts een punt van informatie is: het is aan OME om te 
antwoorden. 

09) Werking van het Platform van adviseurs Participatie 

en voeding (via de CSNPH-website)  

• GM vroeg om een plaats, op het gereserveerde deel van de site, waar het 
secretariaat punten en documenten van de platformdeelnemers kon plaatsen 
naarmate de drie maanden tussen twee vergaderingen vorderde.  

• OME wijst erop dat op de BDF-site de mogelijkheid bestaat om dit te doen. Wij zullen 
altijd een vermelding toevoegen "indien u punten aan het dagorde toe te voegen 
heeft, gelieve deze dan samen met de relevante documenten voor xx/xx/xx/xxxxxx 
toe te sturen". 

• GM vroeg om te praten met Michel Mercier (met Cc aan Philippe Evrard, voormalig lid 
van het kabinet Draps - MR). Misschien moet hij worden uitgenodigd om de 



SFO/CSNPH te ontmoeten. Het college zal een langzame start hebben omdat het 
een veel breder terrein bestrijkt en de handicap kan aan de zijlijn blijven staan: de 
handicap is zeer slecht vertegenwoordigd met 2 van de 30 leden. Het adviesgedeelte 
zal zwakker zijn dan ten tijde van de Waalse Commissie. De uitnodiging aan Michel 
Mercier herinnert hem nu aan enkele belangrijke aspecten van de raadpleging van 
personen met een handicap. 

10) Richtlijn inzake de toegankelijkheid van het 
openbare web - Fedict - Stand van zaken - Verzoek van 

P. Berckmans  

• VDE legt uit dat Patrick Berckmans terugkwam met een verzoek om hem te 
ontmoeten. 

• GM antwoorden die je moet accepteren, ook al waardeer je niet hoe het werkt. We 
zullen zien wat hij meebrengt. In ieder geval mag er in de vergadering geen besluit 
worden genomen. 

• Voor de vergadering van september 

11) EDC - KUL-evaluatie - Gauthier Cocle-verzoek  

• GM legt uit dat de CSNPH daar in principe mee heeft ingestemd. De vraag is waar, 
wanneer en hoe (vooral qua timing). Dezelfde positie op BDF-niveau: Gauthier Cocle 
moet in twijfel worden getrokken. 

• OME vroeg of we een beroep moeten doen op onze lidorganisaties om getuigenissen 
te verzamelen.  

• Goedkeuring van de Raad van Bestuur 

• GM verzocht om de datum van de volgende EDC-vergadering te worden 
meegedeeld, zodat zij Bouchat (??????) daarvan op de hoogte kon stellen. 

12) UNCRPD - speciale rapporteur: vragenlijst over 

goede praktijken bij de daadwerkelijke toegang tot de 

rechtspleging 

• GM wijst erop dat slechte praktijken beter bekend zijn dan goede...... 

• VDE legt uit dat als Anne Havaert op tijd terugkomt van haar ziekteverlof, ze aan 
deze vragenlijst zal werken, te beginnen met te kijken of UNIA iets heeft. 

13) Varia 

a) EAA: OME volgde de Webinar die EDF op maandag organiseerde. Het was zijn 
eerste ervaring van deze aard.... 

• Hij kwam enkele technische complicaties tegen die verband houden met de 
internetveiligheid van de SPF. 

• De kwaliteit van het systeem is zeer goed. 

• Er waren 150 deelnemers. Dus het was niet interactief. 

• De duur was één uur "chrono": tot op de minuut moet alles klaar zijn. 

• De drie sprekers waren lid van het EDF-secretariaat. Ze waren allemaal te 
snel. Het is onmogelijk om dit correct te volgen zonder een goed niveau van 
Engels en voorkennis van het onderwerp. Voor een persoon met een 
verstandelijke beperking zou dit waarschijnlijk erg moeilijk zijn. 



• Inhoud : 
i. Ze hebben niets gezegd over het aspect "marktrichtlijn".... 
ii. Presentatie van de positieve punten van de EAA 

1. Voor openbare en privé ondernemingen 
2. ESF's moeten de toegankelijkheid respecteren 
3. DPO's zullen betrokken zijn bij het toezicht.... 

iii. Toezicht  
1. De Europese instellingen voor personen met een handicap en 

de lidstaten zullen de toegankelijkheid van goederen en 
diensten moeten controleren. 

2. Als een goed of dienst niet toegankelijk is, kunnen zij actie 
ondernemen en het bedrijf dwingen zich aan te passen. 

3. Indien de onderneming dit niet doet, bestaat de mogelijkheid 
om boetes op te leggen. 

iv. Beperkingen van de EAA  
1. Het toepassingsgebied van de richtlijn is beperkt: vervoer en de 

bebouwde omgeving ontbreken. 
2. De lidstaten kunnen echter verder gaan dan wat in de EAA is 

voorzien, en ambitieuzer zijn. Het is aan de raden om in deze 
richting te lobbyen.... 

3. Er zijn te veel uitzonderingen....  

• VDE stelt de mogelijkheid voor om een advies van de CSNPH uit te brengen, 
met nadruk op de noodzaak om de richtlijn om te zetten in Belgisch recht. Aan 
de regionale adviescomités worden gekoppeld. Dit zal een onderwerp zijn 
voor de volgende vergadering van het platform. 

b) EDF : Wekelijks nieuws 13/06/2019 

• Het Franse parlement bereidt een wet voor op het gebied van cyberpesten... 
i. Franse Raad van Advies vraagt om voorbeelden van wetgeving uit 

andere lidstaten 
ii. Een snelle blik op de UNIA-website toonde aan dat ze een specifieke 

wet over cyberpesten in België eisen. 
iii. Dit weekend werd echter in een bericht over La Première 

aangekondigd dat voor het eerst in België een stalker veroordeeld 
werd, zonder dat er een specifieke wet van kracht was. De vraag naar 
het nut van een dergelijke wet wordt dan ook gesteld 

c) Het "SDG-forum" vindt plaats op 24/09/2019, "sla de datum op". 

d) GM kondigt aan dat ze met verlof zal zijn van 21/09 tot 6/10.  


